
 

Komise: památkové péče 

Datum:   29. 5. 2023 

Přítomni: 

 

Omluveni: 

Neomluveni: 

Bc. Josef Kremla, Mgr. Štěpán Drtina, Jaroslav Rezler, Šárka Zmeková, Gabriela 

Březinová  

Ing. Petr Lošek  

Bc. Olga Dekojová 

Gestor komise: Kateřina Špalková, místostarostka - omluvena 

OPP MÚ KH: Bc. Jana Jelínková – koordinátor, Ing. Věra Žáčková – vedoucí OPP 

Příští jednání: bude svoláno dle potřeby 

 

1) Návrh usnesení pro RM:                                                                                                         

I.  b e r e   n a   v ě d o m í  
zápis z jednání komise památkové péče ze dne 29. 5. 2023 

 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 

1) Fond regenerace města Kutné Hory na rok 2023 – ZM dne 9. 5. 2023 odsouhlasilo uzavření 15 

veřejnoprávních smluv o poskytnutí příspěvku. Čtyři vlastníci v té době neměli uzavřené smlouvy o 

dílo s firmou na zamýšlené stavební práce, tyto veřejnoprávní smlouvy budou pravděpodobně 

předloženy ZM dne 27. 6. 2023.  V současné době nemáme informaci, že by některý příspěvek nebyl 

vyčerpán. 

 

2) Statut komise památkové péče (dále jen Statut KPP) – doplnění textu k možnosti hlasování per 

rollam bylo projednáno s právníkem MěÚ Kutná Hora, který navrhl znění textu. Členové komise 

souhlasí, aby do Statutu KPP byl doplněn odstavec 4. v tomto znění: „V případě nemožnosti 

hlasovat prezenčně na zasedání, může předseda komise rozhodnout o hlasování per rollam. 

V takovém případě zašle členům komise návrh na usnesení spolu s podklady pro posouzení 

usnesení a údaj o lhůtě, ve kterém se má člen komise k návrhu vyjádřit. Tato lhůta nesmí být kratší 

než 7 pracovních dnů od dodání materiálů členu komise.“ (pro 5, proti 0, zdržel se 0) 

 

3) Zásady pro poskytování příspěvků z Fondu regenerace města Kutné Hory (dále jen Zásady 

FRM) – na základě návrhů členů komise byly projednány jednotlivé změny v textu Zásad FRM. 

Navržené úpravy: 

 Ve všech textech a odkazech zrušit možnost získání příspěvku na archeologické výzkumy a to 

z důvodu, že od zřízení Fondu (rok 2004) byla pouze jedna žádost na archeologický výzkum. 

V návaznosti na bodové hodnocení žádostí nelze stanovit, jak případnou žádost dle 

hodnotících kritérií obodovat. Archeologické výzkumy budou zrušeny bez náhrady. 

 Ve všech textech a odkazech sousloví: „odbor Městského úřadu Kutná Hora“ upravit na: 

odbor/oddělení Městského úřadu Kutná Hora. V případě přejmenování nebude v budoucnu 

zapotřebí měnit. 

 Možnost získání příspěvku na restaurování movitých kulturních památek ponechat – v roce 

2022 byl příspěvek na restaurování zvonu Michal ve věži jezuitské koleje. Fond regenerace 

mimo jiného může také sloužit jako doplňkový program k Programu restaurování movitých 

kulturních památek Ministerstva kultury. 

 Příspěvek lze přiznat vlastníkovi přímo, nebo zástupci vlastníka na základě plné moci, nebo 

zástupci vlastníka na základě zřizovací listiny – právník MěÚ Kutná Hora navrhuje článek II. 

Obecně závazná pravidla, odstavec 2. ponechat v tomto znění (kromě archeologického 



výzkumu, který bude zrušen). Pokud se vlastník nechá zastupovat, vyplyne z předložených 

dokumentů. 

 Článek II. Obecně závazná pravidla, kapitola 10. Podíly, písmeno A. Kulturní památky, 

odstavec c) bude zrušen bez náhrady. Odsouhlaseno na jednání dne 20. 3. 2023. 

 Článek II. Obecně závazná pravidla, kapitola 10. Podíly, písmeno E. Příspěvek by neměl 

suplovat běžnou údržbu nemovitosti, kterou má vlastník provádět na vlastní náklady, právník 

MěÚ Kutná Hora navrhuje text: „E. Minimální výše příspěvku může činit 50.000 Kč včetně 

DPH. Maximální výše příspěvku může činit 300.000 Kč včetně DPH.“ V této souvislosti 

zrušit text u písmene A. a): „…maximálně však 300 000,- Kč včetně DPH“. 

 Článek III. Zahájení výběrového řízení, odstavec 1. – změna termínu na 15. října byla 

odsouhlasena na jednání dne 20. 3. 2023. 

 Příloha č. 2 Zásad pro poskytování příspěvků z Fondu regenerace města Kutné Hory, 

hodnotící kritéria pro bodové hodnocení žádostí, odstavec b) Využití nemovitosti po obnově – 

úprava textu z jednání 20. 3. 2023 zrušena. Nový text bude znít: „b) Využití nemovitosti po 

obnově pro optimální rozvoj města.“ 

Členové komise souhlasí, aby v Zásadách FRM byly provedeny změny v textu tak, jak je 

uvedeno výše. (pro 5, proti 0, zdržel se 0) 

 

4) Statut Fondu regenerace města Kutné Hory (dále jen Statut FRM) – v návaznosti na výše 

uvedené úpravy v Zásadách FRM dojde k úpravě textu i ve Statutu FRM. 

Navržené úpravy: 

 Článek III Používání Fondu regenerace: Na provádění záchranných archeologických 

průzkumů. – zrušení celé věty bez náhrady. 

 Článek IV Hospodaření s Fondem regenerace: přejmenování oddělení regenerace památek na 

odbor/oddělení památkové péče. 

Členové komise souhlasí, se změnou textu ve Statutu FRM tak, jak je uvedeno výše. (pro 5, proti 

0, zdržel se 0) 

 

5) Rozšíření parkoviště na Valech – členové komise se pozastavují nad záměrem, aby poslední část 

hradebního příkopu zapsaná jako nemovitá kulturní památka, která je v majetku Města Kutná Hora, 

byla přebudována na parkoviště. Dle jejich názoru parkovací místa budou využívána především 

turisty, kteří dojdou k chrámu sv. Barbory a po prohlídce opět odjedou. Naopak navrhují nevyužívaný 

prostor po zbouraném věžáku v Sokolské ulici předělat na záchytné parkoviště, aby turisti museli do 

centra jít Tylovou ulicí, která by se tak oživila. Rovněž tak jako záchytné parkoviště propagovat 

parkoviště u Klimešky. Komise je zásadně proti budování betonových ploch, naopak se přiklání 

k zachování zelených ploch. Stávající parkoviště by se mělo opravit, vyznačit stání, aby byl 

v parkování řád a případně toto parkoviště rozšířit o zelenou plochu. 

Stanovisko komise památkové péče: Pro posouzení výstavby parkoviště v hradebním příkopu je 

málo podkladů. Komise považuje z hlediska památkové péče za neakceptovatelný počin zničit 

poslední zbytky hradebního příkopu. Naopak navrhuje připravit studii jak do budoucna 

hradební příkop zpřístupnit a prezentovat zde jeho historii, vytvořit expozici. Stávající 

parkoviště na Valech navrhuje revitalizovat a zpoplatnit parkování v celém centru města 

(např. Havlíčkovo nám., nám. Národního odboje).  
 

6) Další jednání komise památkové péče bude svoláno dle potřeby – termín bude upřesněn. 

 

 

 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 



 

 

 

 

4) Reakce rady města: 

 

 

Zapsala: Bc. Jana Jelínková, oddělení památkové péče 

Elektronicky ověřil: Bc. Josef Kremla, předseda komise památkové péče 


